
Борбата за местна власт 
стартира с клеветническа 
кампания. Позицията на 
кмета Димитров.

Силата на 
вдъхновението в 
ИСТОРИЧЕСКИ ПАРК

страница 9,10 страница 1,4,5  страница 8  страница 16

АКТУАЛНО 

продължава на страница 4
 

ПРЕЗРЕНИЕТО ПРЕЗРЕНИЕТО 
– СЪДБАТА НА ПРЕДАТЕЛЯ– СЪДБАТА НА ПРЕДАТЕЛЯ

ПРЕЗРЕНИЕТО – 
СЪДБАТА НА 
ПРЕДАТЕЛЯ

 продължава на стр. 2

ДОБРОТО 
ПОРАЖДА ДОБРО

  Брой 45      16 стр.     формат А3     цена: 0 лева     31.05.2023 г.

В днешно време все по-
вече хора искат да се 
изявяват като вода-
чи в политиката или 
в социалните мрежи, 
защото това им носи 
престиж и пари. За съ-
жаление те се стремят 
само към привилегии-
те, но не са съгласни 
да носят отговорно-
стите. Да си водач, оз-
начава да водиш хора-
та към едно по-добро 
бъдеще за всички. Да 
осъзнаваш, че по време 
на пътя повечето от 
тези, за които се бо-
риш, ще те хулят и ще 
ти искат главата.

Библейската представа за предателя на 
Христос, който го е предал за дребната 
сума от 30 сребърника, е чудесна метафора 
за това колко евтино днес се пре(от)дават 
човешкото достойнство и чест. Това е не-

КАКВО ОЗНАЧАВА ДА СИ КАКВО ОЗНАЧАВА ДА СИ 
ВОДАЧ? ВОДАЧ? 

Художник: Васил Горанов

посилна съпоставка между непреходното и 
тленното, между голямото – това, на което 
не можеш да сложиш цена, и ширпотребата, 
особено в политиката.
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За съжаление сме свидетели на точно обратното. Вече се е развила цяла наука как 
да изглеждаме като водачи, за да почерпим облагите от това, но без да сме действи-
телно такива. Дали в държавното или общинското управление, дали в стартиращите 
компании или интернет, ние сме свидетели на вълна от хиляди псевдоводачи, които 
са запленени от парите, но са алергични към отговорностите и вкуса на последстви-
ята. Има и преподаватели по тази наука, както и цели отдели, наречени ПР (връзки 
с обществеността), които изграждат образа на тези недостойни люде. 

И тук хората се объркват. Не знаят как да различат истинския водач от фалшивия. 
Отговорът е много прост – да му гледат делата. Водачът действа и неговите дела 
са ясни, а на псевдоводача думите му са големи, но делата хич ги няма. Нужно е да 
проверим какво е сътворено от всеки, който се стреми да бъде такъв, и ще разбе-
рем. И за пример ще дам политиците. Имат желание да се докопат до властта, за 
да разполагат с обществените средства, като обещават да направят чудеса, за да 
привлекат избиратели, но ако погледнем какво са направили за народа преди това 
– ще видим едно голямо нищо. 

Човек има възможност да работи за общото благо във всеки един момент. 
Ние в община Ветрино го доказваме това от години. Стотици доброволци от 
цялата страна оставят тук труда, сърцето и душата си, за да може едно кътче 
в България да се промени. 

Идват и по един или два дни в седмицата работят за общото благо, без да търсят 
възнаграждение. Хората от Фондация „Въздигане“ го правят същото от почти 10 го-
дини. Даряват средства и труд, за да може да се съхранят българският дух и култура 
за бъдещите поколения. Важно е да се знае, че в тази фондация никой не получава 
пари – нито счетоводителят, нито адвокатът, нито хората, които извършват работата 
в нея. Всички го правят от сърце, за да има България и български народ. Поставени 
са паметници на български владетели и в Италия, и в Русия. В България са подети 
стотици инициативи, които държат българщината, въпреки усилията на държавни-
ците ни да я съсипят. Всички те са обикновени хора и дават от залъка си, за да се 
случи всичко това. Всяко нещо, което са дарили, са го изстрадали с труд и лишения. 
Това са примери за хора и организации, които могат да покажат видим резултат от 
своята дейност, и е срамно, че няма нито един политик, който да е направил и 1% 
от това, което са сътворили те. Същото важи и за интернет „водачите“. Много думи 
и нула дела.

И тук ще влезем малко в конкретика, за да онагледим написаното дотук. Вземаме 
за пример само факти, които можем да потвърдим, а не предположения и слухове. 
Винаги е важно, когато се споменава човек или организация, да бъде с проверена 
информация, а не с клевети. Затова ние ще говорим само с проверени факти. 

През 2020 г. община Ветрино беше наводнена. Имаше много засегнати къщи, пъ-
тища, паркове и мостове. Всички недоволстваха и телевизии отразиха бедствието. 
Това, което се случи после, е пример за водачество и поемане на отговорност. Тряб-
ваше да се даде отговор на въпроса защо се е случило това бедствие. Причините 
бяха няколко. Първата е, че преди години в село Неофит Рилски е изсечена гората, 
която задържа приливната вълна, която пък се образува от изораните ниви, кои-
то не могат да поемат дъждовната вода при обилни валежи. Тази гора е служила 
за бент, който разбива приливната вълна и тя остава в полето. Втората причина е 
непочистването на коритата на реките, защото държавата не отпуска достатъчно 
средства на общините, а това е скъпо начинание, което струва стотици хиляди ле-
вове на година. След изясняване на причините дойде ред да се намери решение, 
за да не се повтори всичко това отново. Всички си спомняме, че 2020-а беше година 
на пандемия, когато всичко беше затворено и светът беше спрял. Не можеш в това 
време да очакваш пари за почистване на корита и за засаждане на гори. В допълне-
ние на това, хората се пазеха един от друг и не искаха да се срещат. Тежко време, 
в което тези, които грабят, отправяха призиви да си стоим вкъщи, защото животът 
е най-важен. За водачите обаче е време за действие. Опасността е ясна и извине-
нието не помага, защото, ако не се свърши работата сега, утре всичко това ще се 
повтори. Опитваш се да искаш разрешение от институции сам да направиш нещо, 
но се започва, че по този или по онзи закон не може и трябва да се иска разрешение 
отнякъде, искаш оттам, но те също не желаят да вземат решение. Винаги решението 
е свързано с отговорността, но повечето хора не искат да я поемат. Тя е оставена 
само за водачите. В този труден момент хората от Исторически парк и кметът на об-
щината д-р Димитър Димитров заедно с няколко души от администрацията решиха 
да поемат отговорност. Едно дърво расте години, ако се изчакат 5 години процеду-
ри, ще стане така, че то ще свърши работа след 25 години.

Водачите решават и поемат отговорност. Те се водят от това, което е нужно и 
правилно, а не от това, което е лесно и за което не носиш отговорност. Тези 
хора засадиха много дървета на мястото, на което е имало преди. 
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В днешно време все повече хора искат да се изявяват 
като водачи в политиката или в социалните мрежи, за-
щото това им носи престиж и пари. За съжаление те 
се стремят само към привилегиите, но не са съгласни 
да носят отговорностите. Да си водач, означава да 
водиш хората към едно по-добро бъдеще за всички. Да 
осъзнаваш, че по време на пътя повечето от тези, за 
които се бориш, ще те хулят и ще ти искат главата. 
Да търпиш лишения, несправедливи обиди, да работиш 
най-много и да си пример във всичко, което правиш. Да 
си водач, означава да осъзнаваш отговорността, коя-
то носиш, и да я споделяш с хората, които водиш. По-
следствията да бъдат първо за теб и твоето семей-
ство, а не да останат за другите, а ти да отидеш в 
чужда държава. 

КАКВО ОЗНАЧАВА ДА СИ КАКВО ОЗНАЧАВА ДА СИ 
ВОДАЧ? ВОДАЧ? 
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Вече трета година тази гора расте и се развива. И не спряха само с това. Истори-
чески парк осигури средства, с които четири години се чистят коритата на реките, и 
може да се каже, че Неофит Рилски има едни от най-поддържаните речни корита в 
България, като отскоро започна да се чисти и село Габърница. Багери, хора, ками-
они и озеленители винаги отделяха няколко месеца в годината, за да могат хората 
да живеят спокойно и сигурно. Тази година се изляха подобни дъждове и засега 
благодарение на почистените корита наводнение няма. Когато някой работи, резул-
татът е видим.

Какво се случи в същото време с общинския съветник от „Демократична България“ 
и ИТН – Милен Георгиев. Нищо. По-точно разруши няколко неща. Винаги отива при 
хората и им казва: „Аз знам много неща, но ще дойде време да ги кажа и да ги оп-
равя“. Шушука, прилепва се към недоволните от нещо и започва да плете мрежи. 
Истината е, че той е бил кмет на село Доброплодно и не е направил нищо по време 
на своя мандат. Това, което направи за своите съселяни, е, че спря покупката на 
училището от хора, които искаха да го направят пак училище. Спря възможността 
едно населено място да се развива, защото използва властта си за лична изгода. 
Искаше от кандидат-инвеститорите в училището да му съдействат за прокарването 
на разрешение за строеж на ветрогенератори, които щяха да обезлюдят общината. 
И гротескното е, че парите, за които го е направил, са смешни. Продаде хората за 
жълти стотинки. Взе бъдещето на населеното място, на което е бил кмет, само и 
единствено защото му е попречено да унищожи и останалите. През 2020 г. се опита 
да спре и продажбата на детската градина в село Неофит Рилски, както и се про-
тивопоставя на всяко решение, което е дадено от хора, които не са му предложили 
нещо, за да гласува с „да“. Никой не знае коя е неговата къща в общината, никой не 
знае какъв е неговият бизнес в общината, никой не го е виждал да събира боклуци, 
да засажда дръвчета, да помага на хората в бедствията и трудностите им, никой не 
го е видял да окоси, да занесе храна на възрастен човек, да помогне на училището 
или детската градина. Милен Георгиев е там, където може да вземе пари, а не там, 
където е нужно да се свърши работа и да се поеме отговорност. Много хлъзгав в 
изказа и незаемащ позиция. Човек, който иска да взема, а не да върши работа и да 
носи отговорност. Делата му показват 0. 

продължава от стр. 2

КАКВО ОЗНАЧАВА ДА СИ КАКВО ОЗНАЧАВА ДА СИ 
ВОДАЧ? ВОДАЧ? 

Водачите могат да грешат и да носят отговорност, може да са свършили пра-
вилно работата, но да не са чакали „законните“ разпоредби да премахнат отго-
ворността от тях, защото времето е искало светкавично действие, а не безкрай-
но бездействие. Водачите са тези, които правят живота на хората по-добър, и 
само те си знаят на каква цена. От нас зависи кои хора да последваме и подкре-
пяме – водачите или използвачите. Решенията за това са наши и последствия-
та също. Ние избираме първите и с нетърпение очакваме утрешния ден. А вие?

Ивелин Михайлов

Снимки от наводнението през 2020 година. 
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Днес предателят често дейст-
ва под тежкото наметало на 
„голяма“ и „общественопо-
лезна“ цел. Обществените 
ресурси винаги привличат 
като мухи на мед желаещи да 
се възползват в лична пол-
за. Целта на всеки от тях е 
трагично дребна, затова пък 
предателството им е вина-
ги голямо и грозно. Защото 
предателството им облаго-
детелства един, но ощетява 
мнозина. Предателят е ком-
плексиран човек, с много де-
фицити, който не може да се 
издигне по никакъв друг начин 
в очите на другите, освен като 
принизи някого другиго и се 
опита да стъпи на раменете 
му, за да изглежда по-голям. 
Той обслужва конкретна нуж-
да, в конкретен, но винаги 
малък времеви хоризонт. 
Сред предателите няма ви-
зионери – това е отговорност, която те 
не могат да понесат. Това са хората, 
които подслушват, които доносничат, 
които подстрекават и които тайно пра-
вят и разпространяват записи. Те гонят 
лични, дребни цели и ще съсипят голя-
мото, общото, за да се самообслужат в 
материален план. Предателят вижда и 
разсъждава фрагментарно, той гледа да 
е близо до обществената баница и всич-
ко, което вижда в нея, е голямото мазно 
парче за себе си, без значение колко 
гладни и излъгани ще остави след себе 
си. Това са хората, които се опитват да 
създадат интрига и сензация, за да при-
крият дребните си егоистични цели.

КОЛКО СТРУВА ДОСТОЙН-
СТВОТО ТИ?

КАКВА Е ЦЕНАТА НА ЛИЧНОТО 
ТИ БЛАГОДЕНСТВИЕ?

ПРЕЗ КОЛКО ГРЪБНАКА СИ 
СКЛОНЕН ДА МИНЕШ, ЗА ДА 

ГО ИМАШ?

Милен Георгиев е типичен пример за 
това. Бивш кмет на с. Доброплодно и 

общински съветник от различни поли-
тически сили, той е истински полити-
чески хамелеон – човек явно без други 
качества и способности, с които да си 
изкарва хляба. Ето защо за него е важно 
да бъде във властта или поне на една 
ръка разстояние от нея. Цялата му дей-
ност, всичко, което е направил, всичко, 
което ще остане след него, докато е бил 
във или близо до властта, се свежда 
до една голяма и кръгла НУЛА. Цялата 
енергия на Милен Георгиев към насто-
ящия момент е насочена да хвърля кал 
по проекта, който донесе благоденствие 
в община Ветрино и обърна нейното 
низходящо развитие. Георгиев се оп-
итва да внушава индиректно мисълта, 
че няма полза от проекта „Исторически 
парк“, защото няма приход с етикет „ту-
ристически“. За целта той се оказва гла-
вен подстрекател на очернящи статии 
за кмета на община Ветрино и случва-
щото се в общината. Мръсната клевет-
ническа кампания срещу целия проект и 
община Ветрино е вече стил и специа-
литет на Милен Георгиев – в цялата му 
битност на общественик за него няма 
спомен той да е бил част от решение-
то, напротив – обикновено винаги е част 
от проблема. Днес той е ярък защитник 
на частните интереси на фирмата „До-

бротич уинд“, която, преди изобщо да е 
получила разрешение да прави каквото 
и да било в общината, вече промотира 
своите представители във властта.

НЯМА СПОМЕН МИЛЕН ГЕОР-
ГИЕВ ДА Е БИЛ ВЪВ ВЛАСТТА

И ДА Е РАБОТИЛ ЗА ИНТЕРЕ-
СИТЕ НА ХОРАТА,

ДОКАТО ЗА ОБРАТНОТО ИМА И 
ДОКАЗАТЕЛСТВА

Той е от активно обслужващия персо-
нал за прокарване на частните корпо-
ративни интереси на „Добротич уинд“ 
в общината. За него не е проблем, че 
става предател на народа си, на дър-
жавата си, разчиствайки пътя на пер-
ките за чуждестранен инвеститор. За 
предателя е трудно да мисли за друго, 
освен за собствената си кожа и изгода. 
Приоритет на Георгиев са една фами-
лия собственици на частни имоти, които 
се канят, на гърба на обществения ин-
терес, да предадат обществен ресурс в 
частна полза. Всяка полза, която евен-
туално може да дойде от перките, ще 

отиде в частни и чужди ръце, в 
чужбина. Това, което ще напра-
вят собствениците на перките, е 
да се възползват от обществени-
те ресурси, да ни оставят боклука 
си, да понесем всички негативи, 
които „инвеститорите“ се правят, 
че не съществуват, а ползата във 
вид на печалба ще отиде в частен 
джоб – няма да остане в община-
та, няма да е в полза на общност-
та. Затова агенти на фирмата 
обикалят и съблазняват децата 
от детските градини и училища-
та, купуват парцалки и запушват 
устите и ушите на лековерните. 
Това е кофти сделка с бъдещето, 
в която ощетени са днешните по-
лучатели на евтини подаръчета.

Всичко, което вече години наред 
идва от Исторически парк и цяла-
та инфраструктура около проекта, 
остава за вечни времена в полза 
на общината и общността. Всич-

ко, което идва от нарастващия поток от 
хора, които идват и се заселват, строят, 
работят и се множат в общината, е

ПЕРСПЕКТИВА, ОБЕЩАНИЕ 
ЗА БЪДЕЩЕ, НАРАСТВАНЕ НА 

СТРАТЕГИЧЕСКИЯ

И НАЙ-ЦЕННИЯ РЕСУРС НА 
БЪЛГАРИЯ – БЪЛГАРИТЕ, 

КОИТО СЕ МНОЖАТ, СТРОЯТ

И СЕ РАЗВИВАТ, БЕЗ ДА 
ПРОСЯТ ОТ ДЪРЖАВАТА

Всичко, което ще остане след перките, 
е почти вечен боклук, съсипано здраве, 
съсипана природа и екосистема, съси-
пан поминък, обезлюдяване и прахосва-
не на стратегически ресурси – природа, 
плодородна земя и българи... повтарям 
– пари в чужд, частен джоб, които отли-
тат „с двеста“ извън държавата.

Няма как да сравняваме две несравни-
ми неща.

ПРЕЗРЕНИЕТОПРЕЗРЕНИЕТО  
– СЪДБАТА НА ПРЕДАТЕЛЯ– СЪДБАТА НА ПРЕДАТЕЛЯ
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Проекти като перките на „До-
бротич уинд“ си служат само 
и единствено с миленгеорги-
евци, с георгитронковци, с ма-
риосмърковци. Защото това 
не е кауза, а бизнес, който не 
може да бъде оправдан в очи-
те на хората по никакъв друг 
начин, освен чрез лъжи и мани-
пулации, които се прокарват от 
дребни интересчии и далаве-
раджии, маскирани като „дър-
жавен интерес“.

НЕ МОЖЕ ДЪРЖАВ-
НИЯТ ИНТЕРЕС ДА 
ПРОТИВОРЕЧИ НА 

ИНТЕРЕСА НА 
НАРОДА

Ако това е така, значи управля-
ващите са допуснали фатална 
грешка.

Това е лицето на мнозина шушумиги... 
Огледайте се наоколо и ще ги видите – 
миленгеоргиевци е имало и ще има ви-
наги, защото не може всички да се раж-
дат с високи качества, които служат на 
нещо по-извисено от това да краднеш, 
да се намърдаш на топло и на завет за 
сметка на общото. Проблемът е, когато 
допускаме такива да вземат решения 
за живота и бъдещето ни. В природата 
е така – покрай наистина качествените 
екземпляри, благодарение на които ви-
дът оцелява и върви напред, се ражда 
и много шкарто, много фира... Един от 
начините природата да се застрахова 
– е да създаде възможност да се родят 
много на брой екземпляри, но да концен-
трира качество само в единици. Милен-
георгиевците за съжаление са предста-
вители на многото, на некачественото, 
на това, което ще даде фира. Няма 
значение колко ще се пъне този човек, 
предателят си остава предател. Той се 
познава по това, че колкото и да шуми, 
да поръчва статии, да подшушва и под-
стрекава атаки, да злослови или да под-
купва, неговите цели са меркантилни и 
се ограничават до личната му изгода, а 

обществената полза, ползата за общото 
от неговата дейност, доброто, което ос-
тавя след себе си, светлата диря след 
пребиваването му тук е голяма и кръгла 
НУЛА. Такива са обречени на забвение 
или в най-добрия случай родът им носи 
дамгата на оставеното от тях, защото 
те боравят само с понятия, измервани 
с финикийски знаци. Животът е толкова 
повече от това! Никога няма да видите 
Милен Георгиев да застане с гърдите си 
да брани нещо, което не може да се купи 
с пари.
Сега сравнете каузата на Исторически 
парк, идеалистите, които стоят зад него, 
и Милен Георгиев. Не можем да срав-
няваме несравнимото. Историята не 
помни такива като Георгиев. Той ще се 
загуби като исторически боклук, заметен 
под килима на историята. Човечеството 
върви напред не благодарение, а въ-
преки такива като миленгеоргиевци.

НА ЧИЯ СТРАНА СТЕ, 
МИЛЕН ГЕОРГИЕВ? 

НА СТРАНАТА НА ЧАСТНИЯ 
ИНТЕРЕС?

 КОГО СИ МИСЛИТЕ, ЧЕ 
ЛЪЖЕТЕ, НУЛЕВО-ГЕОРГИЕВ?

Към коя партия ще се присламчите този 
път, за да се хлъзнете отново във власт-
та? Вие чест и достойнство имате ли? 
Или не разбирате от тези „безплатни“ 
работи?

Трябва да мислиш наистина много на 
дребно, за да твърдиш, че общината 
не просперира, защото приходите в бю-
джета й не се казват „туристически“. Но 
така е с цялата ни управляваща класа 
с малки изключения, които, за съжале-
ние, потвърждават правилото – нямаме 
държавници, визионери, имаме дребни 
интересчии и буквояди, които, като ги 
питаш за името, казват „Не може!“ и „За 
мене колко?“. Каузата на почти бившия 
общински съветник Милен Георгиев е да 
влезе във властта, амбицията му е да се 
пробва за кмет. Злите езици говорят, че 
Катина му е обещала 200 хиляди лева 
да си купи мандат. Георгиев, имаме 
лоши новини за теб и твоите себеподоб-
ни – настават лоши времена за такива 
като вас. Вече на мода са идеалистите – 
тези луди, които не се купуват с пари. На 
мода е българското и България. Такива 
не ги е страх. За вас и вашата порода те 
са луди и са страшни – и с право. Поч-

вайте да се страхувате!

Отвратително, осъдително и 
недопустимо – такова е било 
и винаги ще бъде предател-
ството. Няма малки и големи 
предателства – способният 
на малко предателство е го-
тов и на голямо.

НЯМА И НЕ БИВА ДА 
ИМА ЗАБРАВА ЗА ПРЕ-

ДАТЕЛСТВОТО,

А ПРЕДАТЕЛИТЕ ТРЯБ-
ВА ДА СЕ СОЧАТ, ЗА ДА 

БЪДАТ ПРЕЗИРАНИ 
ПРИЖИВЕ

Защото после заслужават само 
едно – забвение, след като све-
тът и животът са продължили 
напред не благодарение, а въ-
преки тях.

Танцуващата с ветрове

ПРЕЗРЕНИЕТОПРЕЗРЕНИЕТО  
– СЪДБАТА НА ПРЕДАТЕЛЯ– СЪДБАТА НА ПРЕДАТЕЛЯ
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На първо място нека да разгледаме текущото положе-
ние при по-голямата част от българските села. Те са 
обезлюдени, със западнала или направо липсваща 
инфраструктура, не разполагат с основни услуги, няма 
възможност за обучение на децата, а самите постройки 
са изградени преди много години и по-скоро предста-
вляват абонамент за разходи за постоянни ремонти и 
поддръжка, отколкото потенциал за спокоен и безпро-
блемен живот.

добиването на селски имот се превръща в изпитание 
и ежедневни главоболия, които само няколко години 
по-късно отказват и най-смелите привърженици на 
селския живот.

Когато към тази картинка добавим и по някой местен 
феодал, който се е възприел за безспорен тартор – 
спонсор на местните органи на реда, става ясно, че 
няма канален и законов ред, по който един нормален 
човек да може да се пребори с неправдата. А самора-

са наистина много и трудно могат да бъдат обхванати 
от ума на културния човек, който е живял в града през 
повечето време и не се е сблъсквал с поразяващата 
селска действителност. Като добавим към всичко това 
и факта, че ниските цени на недвижимите имоти в за-
падащите селски райони са привлекли най-долната 
прослойка от хора, включително пияници, наркома-
ни, хазартнозависими, измамници, крадци и убийци, 
които нямат и най-малката мисъл да се съобразяват 
с останалите жители – става ясно, че всъщност при-

Какви са Какви са ПРОБЛЕМИТЕ ПРОБЛЕМИТЕ при закупуване при закупуване 
на на СЕЛСКИ ИМОТ?СЕЛСКИ ИМОТ?

Причината за всичко това е свър-
зана с постоянното обезлюдяване 
на селата – вече над 30 години, а 
следствието от това е засилена-
та безстопанственост, която при-
влича определена прослойка от 
хора, които не обичат законите 
и реда. Нормално е всеки, който 
е свикнал с някаква форма на 
правила и законност, да изпадне 
в объркване и дори шок, когато 
комшията му застреля котката, 
защото разлайвала кучето му. 
Или когато източи помийната яма 
директно в кладенеца, като пряко 
замърсява подпочвените води, 
защото не му се плаща за нейно-
то извозване. Или пък като си из-
хвърли боклуците от направения 
ремонт в края на селото, защото 
счита мястото за сметище.

Примерите от действителността 

зправата с хора, лишени от чест 
и морал, води само до повече 
проблеми и последващ тормоз, 
за който повечето хора не биха 
отделили време и усилия да се 
борят.

В случая даже не коментираме 
популярната заблуда, че хуба-
ва къща на село би могла да се 
закупи за сума от порядъка на 
50 000 лева. Подобно на скъпите 
коли на старо, такива къщи имат 
висок разход, свързан с тяхната 
поддръжка. Допълнителен про-
блем при покупката и влагането 
на огромни средства за отре-
монтирането на къщи в селските 
райони е, че те стават непрода-
ваеми спрямо вложените в тях 
средства, тъй като впоследствие 
няма желаещи, които да искат да 

Възможността да притежаваш собствена къща 
с двор на село се превърна във все по-жадувана 
идея през последните няколко години. Първона-
чално презастрояването в големите градове и 
нарастващото затруднение при придвижване, а 
впоследствие ограниченията покрай пандемия-
та и съществуващата огромна инфлация – съз-
дадоха значителен натиск върху голяма част 
от хората да предприемат стъпки към придо-
биване на селски имот и към живот на село. Все 
повече хора търсят свобода и пространство, 
където да разполагат с възможност за произ-
водство на собствена храна и потенциален дос-
тъп до вода. В настоящата статия ще разгле-
даме пред какви проблеми са изправени хората, 
търсещи подобни решения.
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живеят в един неуреден и изпълнен с ядове район.

Друг много добър пример отпреди години е масовото 
придобиване на селски имоти от англичани и други 
чужденци, които бяха подведени да придобият евтин 
за техните стандарти имот на село. Сблъсъкът със 
суровата действителност след тяхното настаняване и 
постоянните кражби, както и други разнородни пробле-
ми в ежедневието бързо отказаха по-голямата част от 
чужденците, а имотите им останаха празни и със сри-
нати цени.

Ето защо от изключително значение е да се напра-
ви предварителна проверка по няколко направления: 
дали даденото село и район се развиват; дали имат 
правилно изградена общност, която да се грижи за 
средата; дали се преследват и наказват своеволията; 
дали се търси отговорност от неспазващите закона 
индивиди, като в същото време се засилва силата на 
гражданското общество и се работи за подобряване 
на местната инфраструктура и създаването на всички 
необходими услуги и възможности за обучение и раз-
витие на децата.

Истината е, че не са чак толкова много населените 
места, в които се влагат значителни средства и уси-
лия в тяхното изграждане и облагородяване. В същото 
време намирането на работещи решения за постига-
не на мир и разбирателство между живеещите там и 
постигането на трайни споразумения за спазването на 
закона и поддържането на ред и справедливост изис-
кват мащабна подкрепа от общността и непреклонна 
отдаденост за значителен период от време.

За да бъде устойчиво това развитие, е нужно да се 
действа организирано, а не да се търсят личните из-
годи за отделния човек – няма кой да се ангажира за 
подпомагане на общото благо в среда и място, в което 
другите се възползват от неговите усилия, без да до-
принасят под някаква форма. Ето защо, при желание 
за включване и преселване в подобен район, е необ-
ходимо да се намерят хората, които го развиват и об-
лагородяват. Така се установяват общите правила и 
начинът, по който всеки един човек би могъл да стане 
част от тази общност, като спомага под една или друга 
форма за нейното развитие.

Обединението на хората в една обща посока дава въз-
можност за постигане на значително по-добри резул-
тати за кратък срок и срещу по-малък разход, разпре-
делен между повече хора. По този начин развитието 

Разбира се, когато се работи усилено за развитието на 
даден регион, няма как да не се проявят и интересите 
на хора, които биха искали да се възползват наготово 
от труда и усилията на общността. Ето защо наличието 
на подходящи икономически системи за осигуряване 
на адекватна защита и даващи сериозни преференции 
на участниците в общността ще гарантират на тарика-
тите и тези, които се възползват от труда на другите, 
че в крайна сметка ще се наложи да платят цената по 
един или друг начин. Това е единственият начин да се 
съхрани възможността за продължаващо развитие на 
съответния регион. Все пак никой няма да има стимул 
да облагородява нещо, което не се пази и не се под-
помага от останалите, а когато говорим за общност, 
става дума за много различни хора, с различни въз-
гледи, вярвания и ценности, които обаче биха могли 
да се обединят около идеята да живеят в среда, която 
постоянно се подобрява за всички тях, независимо от 
техните различия и разбирания.

В действителност придобиването на собствен 
дом на място, което търпи развитие, може да 
гарантира на собственика, че цената на имота 
ще расте с времето, тъй като мястото се обла-
городява и става все по-приятно за живот. Това 
ще направи от имота успешна инвестиция във 
времето и така вложените по-голямо количе-
ство средства покрай повишените разходи за 
облагородяване на населеното място ще се 
превърнат в благосъстояние, което може да 
подсигури бъдещето на децата и да обезпечи 
старините на новите членове на общността.

Пламен Кънчев

на даденото населено място няма да е обвързано с 
възможностите на общината или държавата, защото е 
логично по-бедните общини, които не са имали голямо 
развитие, да не могат да осигурят достатъчно сред-
ства от своя бюджет и това силно да затруднява тях-
ната възможност за съдействие. Но синхронизираният 
принос на ангажирани членове на общността може да 
компенсира тази невъзможност и да обърне тренда в 
положителна за развитието на общината посока.

Община Ветрино и село Неофит Рилски са реален 
пример за населено място, което претърпява сериозно 
развитие и привлича значителен брой хора, които ре-
шават да се заселят в този регион. Синхронизираното 
включване в тази общност гарантира на всеки желаещ 
възможност да се възползва от всички блага и услуги, 
които се изграждат за общността, тъй като приносът 
от неговото участие се съобразява с работата, която 
се извършва за цялата общност. По този начин може 
да се гарантира, че желаещите да се включат в общ-
ността ще получат възможно най-доброто решение за 
себе си, без това да е за сметка или на гърба на всички 
останали.

Естествен резултат от правилния начин за развитие и 
облагородяване на всяко населено място е, че с пре-
връщането му в по-привлекателно за живеене, стой-
ността на недвижимите имоти нараства неимоверно. 
Така желаещите да се заселят стават все повече, а 
развитието на пазара на услуги и на работната ръка 
помага за повишаване на доходите и създава възмож-
ности за поминък и отглеждане на деца и семейство 
– без това да е за сметка на здравето или в рамките на 
силно ограниченото свободно пространство, каквато е 
ситуацията в големите градове.

продължава от стр. 6

Какви са Какви са ПРОБЛЕМИТЕ ПРОБЛЕМИТЕ при закупуване при закупуване 
на на СЕЛСКИ ИМОТ?СЕЛСКИ ИМОТ?
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ИСТОРИЧЕСКИ ПАРК

Исторически парк представлява атракцион на истори-
ческа тематика с културна, образователна и развле-
кателна насоченост. Идеята е, като дойдат възрастни 
посетители, да им припомним нашата славна исто-
рия. Когато деца прекрачат прага, да им разкажем 
наследници на какви велики мъже и жени са те, да 
се почувстват горди със своя произход и не на по-
следно място – да помогнем за по-лесното усвояване 
на учебния материал в училище. Великият художник 
Пабло Пикасо ни завещава пророческите думи:

„Всяко дете е творец. Проблемът е как 
да се запази такъв, като порасне.“ 

За поредна година през месец май Исторически парк 
се превръща в любимо място за посещение от деца 
на различни възрасти, тръгнали на пътешествия, за 
да опознаят своята родина, или дошли специално при 
нас, за да получат от своите преподаватели бележни-
ците и грамотите за завършена успешна година на 
едно по-различно място. Мястото, където историята 
оживява пред очите им. 
На 25 и 26 май Исторически парк беше избран от над 
300 деца, техните преподаватели и родители, за да 
прекарат един незабравим ден. Още рано сутринта 
започнаха да пристигат автобуси от Варна, Добрич, 
Хасково и Бургас. Изведнъж паркингът стана тесен. 
Деца на различни възрасти огласяха входната кре-
пост със звънките си гласчета, тяхната енергия се 
предаде и на възрастните, даже слънцето реши да се 
покаже и да ги погали с лъчите си. 
Учениците трепетно очакваха да се впуснат в инте-
ресно приключение. Екскурзоводите разпределиха 
малките палавници и пред възхитените им погледи 
вратите бавно се отвориха, за да ги отведат в един 
различен свят, свят на митове и легенди, на борби за 
власт, на чудни истории и нови открития. Стъпка по 
стъпка децата преминаха през голяма част от бъл-
гарската история, припомниха си уроците в училище 
и научиха много нови и интересни  неща. Блесналите 
им от гордост очи и думите на възхита „Еха, колко 
е хубаво!“ отразиха емоцията, породена от мястото. 

в Исторически паркв Исторически парк
Разбира се, направиха и много снимки за спомен.
В заведенията опитаха вкусните сладки и солени 
изкушения, приготвени майсторски от занаятчийска 
ръка в нашата кухня. Приятно изморени и заредени от 
разходката, всички се събраха пред тракийския дво-
рец, за да станат свидетели на впечатляващи демон-
страции на воински умения от аниматорите в Парка. 
Участниците в битките получиха заслужени аплодис-
менти от деца и възрастни. След новите за тях вълне-
ния учениците не пропуснаха да се позабавляват и на 
нещо познато – детската площадка. 
Когато дойде часът за тръгване, малките приключенци 
разбраха, че има още една приятна изненада в изход-
ната зала. Влизайки в сувенирния магазин, всички се 
озоваха сред прекрасна картинна изложба. Пъстрите 
картини на тема „Селските въстания по света“ нака-
раха малки и големи да се преклонят пред майстор-
ството на художниците и да гласуват за най-добрите 
творби. На 3 юни ще бъдат обявени резултатите от 
гласуването и всички ще можем да разберем дали 
нашите фаворити са се класирали на призовите три 
места.

Цветелина Петкова 

СИЛАТА СИЛАТА нана ВДЪХНОВЕНИЕТО ВДЪХНОВЕНИЕТО
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 продължава на страница 10

еми природни източници и изграждане 
на възобновяеми енергийни източници 
(ВЕИ) на територията на общината. 
Фактите говорят сами: 

От септември 2019 г. до днес имаме 
издадени 9 разрешения за строеж на 
проекти за производство на енергия 
от ВЕИ на територията на община 
Ветрино и нито един спрян. Още 3 
ПУП за устройствени зони, в които се 
допуска изграждане на обекти с насо-
ченост за производство на енергия от 
възобновяеми източници, са одобрени 
и влезли в сила от м. август 2022 г. 
досега. 

Община Ветрино има приет Общ ус-
тройствен план (ОУП), според който 
има обособени територии, на които 
да бъдат изграждани съоръжения, про-
извеждащи енергия от възобновяеми 

източници. За съжаление тези тери-
тории все още са свободни и чакат 
интереса на инвеститори. 

Към настоящия момент в админи-
страцията на община Ветрино няма 
входиран проект за изграждане на 
„Ветроенергиен парк“. Има входира-
ни единствено няколко инвестицион-
ни намерения. Първото от тях е от 
28.07.2021 г., второто – от 28.07.2021 
г., и третото – от 16.03.2022 г., с 
описани към тях парцели, които не 
съвпадат с отредените по ОУП те-
ритории. Ако в бъдеще бъде входиран 
проект за изграждане на „Ветроенер-
гиен парк“ на територията на общи-
ната, съгласно ЗМСМА решение ще 
вземе компетентният орган, който в 
случая е Общинският съвет – Ветри-
но. 

Месеци преди предстоящите местни 
избори дойде ред и на община Ветри-
но да влезе в негативния дневен 
ред на медии и социални мрежи чрез 
разпространение на полуистини и 
неистини. Тези писания имат за цел 
да „обърнат“ общественото мнение 
и да обезсмислят положените през 

последните години от мен като кмет, 
издигнат от ПП ГЕРБ, както и на коле-
гите ми от общинската администра-
ция, усилия и труд за развитието на 
Ветрино. 

Искам кратко и ясно да изразя позици-
ята на общинската администрация по 
темите, с които се спекулира в пуб-
личното пространство и които са ва-
жни за жителите на Ветрино. 

Първо ще обърна внимание на темата 
за зелената енергия и изграждането 
на „Ветроенергиен парк“ на терито-
рията на община Ветрино. 

Аз лично като кмет, избран като кан-
дидат на ПП ГЕРБ, и общинската ад-
министрация във Ветрино твърдо 
подкрепяме политиката за добиване 
на енергия от естествени, възобновя-

С наближаването на местните избори добре познатият ни политически хамелеон Милен Георгиев се настърви и демонстрира готовност да 
направи всичко, за да се добере до власт и пари за следващия мандат. Човек с неговите способности няма от какво друго да се препитава 
и започва широка клеветническа кампания, за да се подсигури. Ето отговорът на кмета на община Ветрино д-р Димитър Димитров:

Борбата за местна власт стартира с Борбата за местна власт стартира с 
КЛЕВЕТНИЧЕСКА КАМПАНИЯ. КЛЕВЕТНИЧЕСКА КАМПАНИЯ. 

Позицията на кмета Димитров.Позицията на кмета Димитров.
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Втората тема, с която предизбор-
но усърдно се спекулира, е темата 
за наградата, която община Ветри-
но получи от Министерството на 
туризма – „Туристическа община за 
2022 г.“. 

В онлайн гласуването на сайта на 
Министерството община Ветрино е 
получила 4648 гласа, или 38% от гла-
совете в категорията. Явно хората, 
които са дали своя глас, са оценили, 
че на територията на нашата об-
щина е изграден и активно функцио-
нира най-големият в България Ис-
торически парк в с. Неофит Рилски. 
Аз няма да разказвам за този обект, 
защото той е добре познат у нас и в 
чужбина, но ще отбележа какви ползи 
носи за община Ветрино и хората в 
района. 

Отскоро паркът е част от извест-
на бутикова компания за луксозни 
почивки и свръхскъпи имоти в света. 

Като резултат от крупните инвести-
ции, които осъществява Исторически 
парк по придобиване на имоти (много 
от които пустеещи през годините) и 
техните реконструкции, данък придо-
биване е нараснал три пъти спрямо 
времето, преди да заработи паркът. 
За съпоставка, ако през 2011 г. прихо-
дите от този данък са били 108 725 
лв., то за 2022 г. вече са 363 700 лв. 
Още по-голямо е покачването в цени-
те на имотите. Само през последни-
те няколко години, ако цената на един 
имот е била 8 – 10 хил. лева, то сега 
е десетократно по-голяма – 80 – 100 
хил. лева. 

Строят се и са построени много 
обекти, които се дават под наем дъл-
госрочно и не подлежат на регистра-
ция като туристически обекти, но 
привличат специалисти, особено от 
IT сектора. Това носи допълнителни 
средства в общината, създават се и 
много работни места. Прост пример 
– ако преди броят на децата в дет-

ската градина в село Неофит Рилски 
беше 12 и бяхме на границата тя да 
бъде закрита, то благодарение на при-
влечените млади хора тя сега работи, 
а децата им продължават обучението 
си в СУ „Христо Ботев“. 

Привличането на интелигентни и мо-
жещи млади хора на територията на 
община Ветрино е сбъдната мечта. 
Тази сбъдната мечта води със себе 
си още редица ползи за хората, които 
остават далеч от полезрението на 
политическите критикари. 

Ще изброя само някои от тях: създа-
ване на нови работни места; развитие 
на малкия бизнес – магазини, заведе-
ния за бързо хранене, ресторанти, 
доставки по домовете, спортни бази и 
комплекси; залесяване и поддържане на 
паркови пространства; възстановява-
не и реновиране на църковни храмове 
и параклиси; изграждане на сгради за 
културно и информационно обслужва-
не; фермерски пазари; организиране 

на курсове в училищата и клубове по 
интереси за децата; организиране на 
фестивали, изложби и възстановки. 

Или ако мога да обобщя с няколко 
думи всичко това – повишаване на 
жизнения стандарт на хората. Точ-
но такава трябва да бъде и целта 
на всяка община, която се стреми да 
се нарече туристическа – привлича-
не на външни средства и фактори, 
които да подобрят жизнената сре-
да и стандарта на местните хора. 
Смятам, че ние сме успели именно в 
това и заслужено спечелихме вота 
на хората, защото именно те, а не 
Министерството на туризма ни оце-
ниха. Това ни мотивира да продъл-
жим да работим, за да сме достойни 
и в бъдеще за техния вот. 

С уважение: 
Димитър Димитров, 
кмет на община Ветрино 

Борбата за местна власт стартира с Борбата за местна власт стартира с 
КЛЕВЕТНИЧЕСКА КАМПАНИЯ.КЛЕВЕТНИЧЕСКА КАМПАНИЯ.  

Позицията на кмета Димитров.Позицията на кмета Димитров.

продължава от стр. 9
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В категорията до 12 години малките състезатели на 
клуб „СИВА“ в Исторически парк с треньор Нина Ян-
кова се класираха на първите три места:
• Златен медал – Дарина Чолакова
• Сребърен медал – Мариела Кънчева
• Бронзов медал – Кристиян Кънчев
В категорията деца до 16 години (юноши) класиране:
• Златен медал – Константин Вълчев – „ВЕЛИЧИЕ“, 

Исторически парк
• Сребърен медал – Николай Гайдаров – „METAL 

ARCHЕRY“, гр. Айтос
• Бронзов медал – Ивелин Кънчев – „СИВА“, Истори-

чески парк
Класиране жени:
• Златен медал – Ивелина Петрова – „ВЕЛИЧИЕ“, Ис-

торически парк
• Сребърен медал – Йоана Няголова – „СИВА“, Исто-

рически парк
• Бронзов медал – Нина Янкова – „СИВА“, Истори-

чески парк
Класиране мъже:
• Златен медал – Божидар Лалев – „ВЕЛИЧИЕ“, Ис-

торически парк 
• Сребърен медал – Боян Петков – „СИВА“, Истори-

чески парк
• Бронзов медал – Димитър Даскалов – „СИВА“, Ис-

торически парк

Индивидуалната надпревара завърши, като най-добре 
класиралите се състезатели при жените и мъжете показа-
ха майсторска стрелба в три допълнителни дисциплини, 
за да се определи класирането на Супершампионите:
• Златна купа – Димитър Даскалов – „СИВА“, Истори-

чески парк
• Сребърна купа – Ивелина Петрова – „ВЕЛИЧИЕ“, 

Исторически парк
• Бронзова купа – Божидар Лалев – „ВЕЛИЧИЕ“, Ис-

торически парк

За да завърши подобаващо забавното състезание, орга-
низаторите бяха решили състезателите да се разделят в 
отбори по свое желание и вече като екипи да приключат 
надпреварата. Във всеки един отбор трябваше да има за-
дължително жена, мъж и дете.
• Златен медал – „ВЕЛИЧИЕ“, Исторически парк
• Сребърен медал – „СИВА“, Исторически парк
• Бронзов медал – „METAL ARCHЕRY“, гр. Айтос
• 
Денят, пълен с много стрелба и емоции, завърши 
с красиви снимки на фона на приближаваща буря. 
Сърдечно благодарим на Антон Въндев и неговия 
прекрасен екип за поканата и добрата организация на 
състезанието!
Цветелина Петкова

На 27 май стрелците с традиционен лък от двата клуба в Исторически парк – „СИВА“ и „ВЕЛИЧИЕ“, 
взеха участие в третия пролетен турнир „Грифон“ в крепостта „Туида“ в Сливен, организиран от 
едноименния клуб. „Туида“ е късноантична и средновековна крепост, намираща се на хълма Хисарлъка в 
североизточната част на Сливен. В миналото местността е била населявана от тракийски племена, 
антични римляни, средновековни българи. На това уникално място с прекрасен изглед към величестве-
ните „Сини камъни“ и град Сливен се събраха стрелци от седем клуба. Състезателите премериха сили 
в 17 дисциплини – въртяща се мишена, стрелба по ябълка, равновесна стрелба, стрелба от легнало 
положение, стрелба от седнало положение, стрелба по търкалящи се дискове, стрелба зад прикри-
тие, далечна стрелба, диво прасе, стрелба по въже, 3D мишена, Тибетска мишена, заложници, квадрати, 
стрелба в движение, стрелба от клекнало положение, движещи се мишени.

Отлично представяне на стреОтлично представяне на стрелците от Исторически парк лците от Исторически парк 
на турнир по на турнир по ТРАДИЦИОННА СТРАДИЦИОННА СТРЕЛБАТРЕЛБА  
в крепостта в крепостта „„ТуидаТуида““ в град Сливен в град Сливен
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  От От 11  до до 1212
ИСТОРИЧЕСКИ ПАРК

Под този наслов и с много усмивки изпращаме послед-
ните дни на месец май, в които Biorezonans.bg проведе 
сплотяващо екипа събитие в Исторически парк и с. Нео-
фит Рилски. Младите специалисти останаха впечатлени 
от всичко, което преживяха. И най-вече от възможността 
да се докоснат до величието на миналото. Да го усетят 
и преживеят. Да почерпят опит, знание и вдъхновение 
от постиженията на велики хора, живели преди хиляди 
години. Споделиха с нас, че за тях това е зареждащо и 
ги кара да вярват, че могат да постигнат много като екип. 
Тридневната им програма включваше активни занима-
ния, състезания, приключения и вкусна храна. Част от 
тях бяха турнир по стрелба с традиционен лък, тракий-
ски воински игри, езда, офроуд приключения и забавни, 
сплотяващи вечери край огъня в Юртеното селище. По 
време на събитието хората се сближиха и общуваха по 
начин, който забързаното ежедневие и работните анга-
жименти не позволяват. На раздяла, с усмивка на лице, 
ни казаха: „Благодарим за всичко! Ще се видим отново, 
скоро. Ще ви досаждаме поне няколко пъти годишно.“

Ако и вие работите в компания, която планира 
провеждането на фирмено събитие, то не се ко-
лебайте да се свържете с нас на телефон  0896 61 
21 75. 

Цанко Колев

Най-добрите сме, Най-добрите сме, 
защото смезащото сме ОТБОР! ОТБОР!

Има много начини да се увековечи един момент. 
Но истински добрите са малко. Да посадиш дър-
во, е не просто прекрасен, но и смислен начин 
да се увековечи момент или събитие. По повод 
32-годишнината от създаването на фирма „При-
ма 91“ нейни служители решиха да изненадат 
своя шеф и колегите си и да участват в инициати-
вата „Посади дърво и остани във вечността“. На 
29 май, около 10 ч., всички се събраха пред пар-
кинга на Исторически парк и главният озеленител 
Аргир Аргиров ги заведе до мястото, на което ги 
очакваше прекрасен екземпляр – 8-годишен чи-
нар, който само трябваше да засадят. Изненада-
та стопли сърцата на всички, защото това не е 
просто дръвче, а чинарът на „Прима 91“ – символ 
на дружните им усилия да създават. Естествено, 
чинарът получи и своята табелка. Всички могат 
да идват и да наблюдават как дървото им расте. 
И най-важното, ще бъдат спокойни, че е в сигурни 
ръце. Озеленителният екип на Исторически парк 
ще се грижи за това. 

Инициативата „Посади дърво и остани във 
вечността“ е активна! Заповядайте!

„Най-доброто време да посадиш дърво беше пре-
ди 20 години. Второто най-добро време е сега“, 
гласи популярна китайска пословица.

Затова не губете повече и минута и се вклю-
чете в нея!

Пазител на доброто

Специален момент в живота на всеки човек, който със сигурност никога няма да се повтори, е абитуриент-
ският бал. Повечето ученици си мечтаят да дойде денят, в който ще крещят с пълна сила 1, 2, 3… 12… 
Денят, в който момичетата и момчетата от класната стая ще се превърнат в елегантни млади госпожици и 
господа, по-красиви и щастливи от всякога, и ще празнуват дипломирането си. Учениците от ПГХРТ „Цар Си-
меон Велики“, гр. Провадия, отбелязаха завършването на гимназиалното си образование заедно със своите 
учители по един специален и магичен начин. Избирайки Исторически парк за празничната си вечер, абиту-
риентите направиха своята първа крачка към зрелостта. Красотата на младостта и старанието на момиче-
тата да изглеждат блестящо бяха допълнени от уникалната атмосфера, естетиката и естествения декор с 
архитектура от различни епохи. Специалният повод изисква специално място и обстановка и Исторически 
парк бе на висотата на момента. В аристократичната атмосфера на средновековна крепост, с изискано 
петстепенно меню, екип от професионалисти и DJ, гостите се насладиха на неповторим бутиков празник с 
много емоции и вълшебни мигове. Пожелаваме на добър час и попътен вятър в новите предизвикателства 
на тези прекрасни млади българи! Всички останали ученици и учители могат да са сигурни, че Исторически 
парк е място, което ще превърне празника им в приказно преживяване.

Цанко Колев

Подарък, който остава във Подарък, който остава във 
вековетевековете
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В живота на нашия читател в този брой 
предпоставките да влезе в удобната 
роля на жертва са налице отрано – ро-
ден и израснал в малкото градче Лом, 
той има около себе си сякаш повече 
примери за именно такива индивиди – 
задоволяващи се с малкото, нежелаещи 
да се стараят повече от необходимото и 
примиряващи се със статуквото. В този 
период от живота си Владимир Влади-
миров прави първия си съдбоносен из-
бор – той навлиза в света на книгите.

Студентските му години продължават в 
София, където той е посрещнат от по-
редната трудност – Виденовата зима. 
По думите на самия Владимир в тези 
времена е станал свидетел на страшна 
мизерия и недоимък, всички са били в 
трудности и без възможности. Именно 
тези затруднения го принуждават да си 
изгради навика за живот със скромен 

бюджет – навик, който той задържа и до 
днес.

В следващия момент на личен избор, 
след който Владимир поема пътя на 
упорития труд, е етапът от живота му, 
в който едновременно с учението в уни-
верситета през деня, приема нощни 
смени във верига супермаркети в Со-
фия. По този начин той не се поддава 
на обстоятелствата около себе си, а 
придържа съдбата си в собствените си 
ръце и продължава да я кове по свое 
желание. Именно тези трудности и не-
сполуки могат да бъдат безценен урок 
за всеки човек, който вземе решение не 
да тръгне по пътя с най-малкото съпро-
тивление, този път на жертвата, а по 
дирята на безкрайното развитие и тър-
сенето на възможности.

Като студент той попада на някои мате-

риали, които засягат икономиката като 
приложна материя – добива знания от 
хора, които обясняват какви действия 
е нужно да извърши човек, за да се 
случват нещата благополучно. Завърш-
вайки университета и започвайки ра-
бота в АЕЦ „Козлодуй“, той и неговите 
приятели вече активно търсят и проуч-
ват възможности, с които да постигнат 
успех. Интересуват се от начинания, в 
които могат да вложат средства, и така 
се осъществява и първата инвестиция 
на Владимир – той закупува 11 декара 
земеделска земя. Това начало е бла-
гоприятно за него и е последвано от 
придобиване на още земеделски земи, 
създаване на компании в ИТ сектора, 
закупуване на имоти и къщи в столица-
та и участие в други мащабни проекти в 
България. Личната история на герой от 
книга на издателство „Тогедър Академи“ 
– „Зеленият крал“, също доказва на Вла-
димир, че не е задължително да имаш 
пари, за да правиш пари. Задължител-
но е да имаш знания. Благодарение на 
неговите затвърдени навици да живее 
скромно и да чете много, младият ин-
женер непрестанно се снабдява с нови 
активи, като най-голямо удоволствие му 
носи не да трупа пари, а средствата му 
да бъдат вложени в проекти и инициа-
тиви, до които той има достъп да вижда 
как се развиват, растат и облагородяват 
средата. 

По примера на нашия читател неуспехи-
те са тези преживявания, които дават на 
човек възможността да тренира волята 
си, защото именно в загубите е най-до-

брата опитност. Подобно на бебетата 
във възраст, в която се учат да ходят на 
два крака, у хората е вродено да тър-
сят успеха. Малките деца не се отказват 
след стотици падания и препъвания, 
изправят се отново и продължават да 
опитват. С напредването на възрастта 
това упорство и желанието за развитие 
обаче постепенно се притъпяват, от-
слабват под командите на участниците 
в образователната система, смазват се 
под ударите на живота и нарежданията 
на работодателя и се стига до лесно 
отказване на хората след неуспех. Точ-
но тогава идва ролята на жертва – без 
вдъхновение за живот, тези хора биват 
засмукани от сивото ежедневие. 

Развитието и израстването са свърза-
ни с промяна, а повечето хора вече не 
обичат промяната. Именно тя води до 
постигане на мечтите и удовлетворение, 
именно непознатите ситуации предиз-
викват у човека желание за движение 
напред. Способността да се преодоля-
ват трудности трябва да се стимулира, 
волята да бъде тренирана и развивана. 
Решителният избор и поемането на от-
говорност са ключовете за излизане от 
ролята на жертва, бъдете участници в 
действието!

ВНИМАНИЕ! ЧЕТЕНЕТО НА 
КНИГИ Е ОПАСНО! ТО МОЖЕ 
ДА ВИ ПРОМЕНИ ЗАВИНАГИ! 

КЪМ ПО-ДОБРО!

Кристина Капитанова

В живота си постоянно сме изправени пред избори. Кой път да поемем, е често сре-
щана питанка за всеки един от нас. Един-единствен обаче е изборът, от който човек 
понася само загуби – изборът да си жертва. В тази роля е много удобно, няма отго-
ворности и очаквания, няма нито разочарование и вина – винаги те са на сметката 
на някого другиго. Веднъж влизайки в тази зона на комфорт, са нужни кански усилия, 
за да се върне човек на пътя на отговорността. Някои хора правят този избор още 
от детска възраст, при други се получава след неколкократни пречупвания на меч-
тите и желанията им.

УЧАСТНИК УЧАСТНИК в действиетов действието

НЕВИННА ЖЕРТВА?НЕВИННА ЖЕРТВА?
илиили
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Повечето хора очакват държавата да им дава, а те да стоят и 
да чакат, без да правят нищо. “Тук не стават нещата! Нищо не 
прави държавата за мен!”, си казват те. Но ако ги попитате “Как-
во направи ти за България и как я подобри?”, често отговорът е 
объркан поглед встрани. Обикновено, когато отидат в чужбина, 
осъзнават, че няма нищо по-свято от родината, и искат отново 
да се завърнат, но тoва ги плаши. Страх ги е от липсата на ал-
тернатива. “Ами какво ще правя? Как да започна отначало?”, са 
въпросите, които не им дават мира. 

Представяме ви поредната история на българин, дръзнал да върви 
по пътя към подобряването на страната ни. Няма значение дали 
хората, които четат това, са българи зад граница или са тук и са 
загубили вяра. Тази история е за вас, за да върне вярата и надежда-
та ви за един смислен и достоен живот У ДОМА, в България.

СИЛАТА ДА ЗАПОЧНЕШ ОТНАЧАЛО. СИЛАТА ДА ЗАПОЧНЕШ ОТНАЧАЛО. 
Прочети, ако си изгубил Прочети, ако си изгубил 
вяра и надежда за вяра и надежда за 
България!България!

Пламен Ангелов е обикновен човек с не-
обикновена упоритост. Израснал в Доб-
рич, той работи още от 14-годишен, за 
да помага на семейството си. Избягал 
от вкъщи едва на 16, за да учи, а на 18 
влиза в казарма. След нея започва опи-
ти като предприемач още от 22-годишна 
възраст във Варна. Нещата потръгват 
добре. Отварят му се възможности за не 
един, а няколко бизнеса, с които той се 
захваща. След трудно детство в недои-
мък следват купони, клубове, коли, лукс. 
И всичко това продължава над 10 годи-
ни. Нещо, за което много хора мечтаят. 
Но какво се случва в един момент? 

Подобен тип начин на живот води със 
себе си неправилна среда. Той бива за-
въртян от нея. Знае какво е бъдещето 
пред него, ако продължи с този начин 
на живот, и взима решение да приклю-
чи  всичко и да започне ново достойно 
начало. Но тогава и старият стандарт на 
живот за един миг приключва. В такива 
моменти човек усеща как се сгромоляс-
ва всичко в живота му. Къде е пътят? 
Какво да правя? Какъв е смисълът? 
Това са въпросите, които го измъчват, а 
лошите навици и нездравословният на-
чин на живот идват като дявол, който му 
доставя временна наслада за сметка на 

здравето и бъдещето му. 
Да избереш правилното нещо пред 
лесното. Да загубиш сили и посока, но 
въпреки това да не се откажеш и да за-
почнеш отначало. Това е достойно за 
уважение.

“В живота ми съм започвал отначало 
няколко пъти, случвало се е и да спя в 
кашон с дни, нямал съм никакви пари за 
храна и въпреки това намирах начин да 
се оправя. Където и да е човек, колкото 

и да е трудна ситуацията, винаги има 
възможност да се изправи”, споделя 
Пламен.

В този период му подава ръка брат му 
и го насърчава да отиде в чужбина при 
него. Пламен дълго време се противи, 
защото обича България, но в желанието 
си да започне нов живот и да е далеч 
от старата си среда, заминава. Следват 
няколко години живот в Германия, той 
успява да усети носталгията, която из-

питват българите зад граница. Новият 
старт му помага да разбере, че не па-
рите са това, което го прави щастлив, а 
нещо друго…

“Докато работих там, си купувах 
техника, която после не използвах. 
Сметнах колко пари съм дал за всич-
ко и осъзнах, че повече от година 
съм работил за нещо, което едва 
използвам! Не желая да робувам на 
къщи и коли повече. Това със сигур-
ност вече не е важно за мен. Човек 
трябва да има кауза. Казах си, че ако 
не се прибера в България и не напра-
вя нещо за родината и ако и други 
хора като мен не го направят, как 
тогава да се надяваме, че нещата 
ще се оправят? Кой ще ги оправи, 
ако не ние? 

Докато е в Германия, той започва да 
слуша и гледа видеа на българи, кои-
то правят нещо за родината си. Един 
от тях е Ивелин Михайлов. Това, което 
се случва в цялата община Ветрино, 
го вдъхновява много. Виждайки как се 
подобрява едно населено място в Бъл-
гария от ангажирани хора, които всеки 
ден работят за това, у него се поражда 
желанието да направи същото.

 продължава на страница 15
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“Това е бай Иван (в центъра), както го 
наричат неговите приятели от Варна. 
Той направи цяла, близо двучасова 
обиколка на Исторически парк без да 
се измори или да пожелае почивка. 
Имаше момент от обиколката, в който 
очите му се насълзиха от гордост, че в 

България се изгражда подобен значим 
обект, свързан с историята ни. Роден 
на 15 юни 1923г. , самият той е жива 
история, от която можем много да 
учим. Да му пожелаем здраве и още 
дълги години активен живот.”

Деян Симеонов

Разходка из историческия Разходка из историческия 
курорт с. Неофит Рилскикурорт с. Неофит Рилски

ИСТОРИЧЕСКИ ПАРК

Горди сме, че сме Горди сме, че сме 
БЪЛГАРИБЪЛГАРИ

Казвам се Елисавета Славова и съм 
екскурзовод в Исторически парк. От из-
вестно време водя обиколки за посети-
телите на Исторически парк и в село Не-
офит Рилски, за да могат гостите ни да 
видят прекрасните къщи, характерни за 
нашите земи от Античността и Средно-
вековието, превърнали селото в античен 
курорт –  единствено по рода си място 
у нас, а и в чужбина. Обичам работата 
си – реакциите на хората са вдъхновя-
ващи. Миналия четвъртък ни посетиха 
Петранка и Валентин от гр. Русе. Дамата 
е много слънчев човек – пише стихове, 
с огромна вяра в доброто бъдеще. Ко-
гато казах на Петранка, че мостовете в 
с. Неофит Рилски са кръстени на 8-те 
забравени български ценности – Вяра, 
Надежда, Любов, Благородство, Велико-
душие... тя се вдъхнови и отговори със 
стихотворение:

„Благодаря ти, Доброта – ти усилваш Вярата, Надеждата и Любовта
 и зная, че ще върнеш свят, изпълнен с мир и красота, 

за който сме мечтали ние като деца...“. 
Ето такива вдъхновени, прекрасни хора посрещаме в Неофит Рилски. Очакваме и 
вас, за да споделим магията.

Елисавета Вацкова

 Така идва и идеята му за създаване 
на екоселище в село Крагулево, около 
Добрич, в което да се възстанови бъл-
гарското производство на храна, живот-
новъдство, земеделие. Къщите също 
да бъдат автономни. Желанието му е 
да развие целия район и да привлече 
съмишленици, с които заедно да обла-
городят селото. С тази кауза Пламен 
се прибра в България и мечтае повече 
българи в чужбина да се завърнат също 
като него. Това е неговото поредно ново 
начало, но изпълнено със смисъл. Съз-
даде и организацията “Хора от народа”, 
в която привлече и други съмишленици, 
сред които е Галин Иванов.  

За да може да реализира идеите си, той 
започна да посещава село Неофит Рил-
ски и да се учи на място как се случват 
нещата. 

Така село Неофит Рилски се превърна 
в работещ модел за облагородяване 
и подобряване на населените места в 
страната. Колкото повече хора се запа-
лят от идеята да последват този модел, 
толкова по-красива ще става България.

Успяхме! Разпалихме пламъчето у 
още един българин. Накарахме го да 
повярва, че може. Ние всички можем.   

Пазител на доброто

СИЛАТА ДА ЗАПОЧНЕШ ОТНАЧАЛО. СИЛАТА ДА ЗАПОЧНЕШ ОТНАЧАЛО. 
Прочети, ако си изгубил Прочети, ако си изгубил 
вяра и надежда за вяра и надежда за 
България!България!
продължава от стр. 14
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През 2023 година учени-
ци от различни възрасти 
имат възможност да се 
включат в два вида спе-
циално разработени дет-
ски и ученически лагери 
с високо образователен и 
възпитателен ефект в Ис-
торически парк. Ежеднев-
ните дейности протичат 
под надзора и ръковод-
ството на квалифицирани 
спортни педагози, треньо-
ри и инструктори по видо-
ве спорт (езда, стрелба с 
лък, фехтовка и др.)

За въпроси и 
резервации

+359896612175  
tsanko.kolev@ipark.bg

Включи се в кампанията Включи се в кампанията 
“ПОСАДИ ДЪРВО И ОСТАНИ ВЪВ ВЕЧНОСТТА”“ПОСАДИ ДЪРВО И ОСТАНИ ВЪВ ВЕЧНОСТТА”

Доброто поражда доброДоброто поражда добро
Няма направено добро, което да е от сърце, 
и Бог да не види и възнагради. Исторически 
парк е кауза, която успява да вдъхнови мно-
го хора. Ивайло Кунчев от село Жълтеш, Га-
бровско, е един от тях. След като се запоз-
нава с Исторически парк, остава възхитен. 
Решил е да направи тази спираща дъха дър-
вена поставка за вино и дойде специално, за 
да ни я подари. Виното на Исторически парк 
вече ще бъде достойно показано на българи 
и чужденци. Идвайки тук, Ивайло още пове-
че се увери, че е взел правилното решение. 
Нека правим добро и да благодарим на хора 
като Иво Кунчев, които го предават нататък.


